
 

 

Uchwała Nr XXX/219/2020 

Rady Miejskiej w Kętrzynie 

 
z  dnia 29 października 2020 roku  

 

w sprawie rozpatrzenia petycji Towarzystwa Opieki nad Zwierzętami 

 

Na podstawie art. 9 ust. 2 i art. 13 ust. 1 ustawy z dnia 11 lipca 2014 r. o petycjach (Dz. U. z 2018 r. 

poz. 870) oraz art. 18 ust. 2 pkt. 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz. U. 

z 2020 r. poz. 713) uchwala się co następuje. 

§ 1.  

 

Po rozpatrzeniu petycji z dnia 26.08.2020 r. w sprawie dofinansowania przez gminę w całości lub 

w części kosztów zabiegów sterylizacji i kastracji zwierząt właścicielskich ( psów i kotów ) 

przebywających na terenie gminy, Rada Miejskiej w Kętrzynie postanawia petycję odrzucić. 

§ 2.  

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Rady Miejskiej Kętrzynie, którego 

zobowiązuje się do powiadomienia składającego petycję o podjętej uchwale wraz z uzasadnieniem. 

§ 3.  

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

                                                                                      

Przewodniczący 

Rady Miejskie w Kętrzynie 

( - ) Rafał Rypina 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

Uzasadnienie 

Każdy właściciel czworonoga ponosi odpowiedzialność za decyzję o posiadaniu zwierzęcia, za 

jego utrzymanie, szczepienia, leczenie, ewentualne zabiegi weterynaryjne. Zabiegi sterylizacji,  kastracji 

nie są zabronione i posiadacz kota lub psa może skorzystać  z wykonania takiego zabiegu. Koszty tych 

zabiegów nie stanowią rzeczywistej bariery finansowej dla właścicieli zwierząt, którzy wydają w ciągu 

roku na ich utrzymanie wielokrotnie więcej. Każdy właściciel zwierzęcia, a nie wszyscy podatnicy 

winni mierzyć się z konsekwencjami i trudem w utrzymaniu psa lub kota.    

Zwierzęta przebywające w schronisku są poddawane sterylizacji lub kastracji na koszt gminy, 

która ma ustawowy obowiązek opieki nad zwierzętami nieposiadającymi właściciela. Większość 

zwierząt, które trafiają do schroniska w Pudwągach znajdują nowe domy.  Liczba psów, przyjętych do 

schroniska utrzymuje się na podobnym poziomie, w ostatnim czasie nawet maleje.  

 Z uwagi na brak środków na ten cel w budżecie gminy oraz to, że Program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt nie przewiduje takich działań, 

petycję należy odrzucić.  

  

 

 


